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Spørgsmål nr. 30 stillet af Udvalget for Videnskab og Teknologi den 22. juni 

2007 til ministeren for videnskab, teknologi og udvikling (UVT alm. del)  
 

 

 

Spørgsmål 30 

 

Ministeren bedes redegøre for, hvilke selvstændige vurderinger ministeriet har 

foretaget af CBS’ nye forskningsdekans kvalifikationer forud for afgørelsen om, 

at man ville acceptere, at han fik en højere løn, end den lønramme, der er meldt 

ud til universiteterne for den slags stillinger. 

 

Svar 

 
Med Videnskabsministeriets brev af 8. december 2006 blev der udmeldt lofter for 

aflønningen af institutledere. Disse lofter gælder ikke for dekaner. Der er derfor 

ikke tale om, at den pågældende har fået en højere løn, end der er meldt ud. 

 

Når Videnskabsministeriet modtager et forslag til en konkret aflønning fra et uni-

versitetet, vurderer ministeriet, om den foreslåede aflønning er rimelig. Det er en 

naturlig følge af, at ministeriet og universiteterne drøfter den konkrete aflønning 

af rektorer, prorektorer og universitetsdirektører, således som det fremgik af mi-

nisteriets brev. For universiteter, der ikke har en prorektor, drøftes også lønnen 

for dekaner. Det er også sket i den omtalte sag, hvor den konkrete aflønning af 

forskningsdekanen har været drøftet mellem Videnskabsministeriet og CBS. 

 


